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Ontwikkelingen in de Gemeente Waterland 
 

Beste leden van CDA Waterland, 

Deze nieuwsbrief van CDA Waterland bevat de volgende onderwerpen. 

1. Bericht van het bestuur 

2. Bericht uit de Gemeenteraad  

3. Lokale berichten uit de diverse kernen 

4. Terugblik op de Provinciale Staten verkiezingen 

5. Landelijke CDA en Europese ontwikkelingen 

6. Vooruitblik 

 

1. Bericht van het bestuur 

Korte introductie nieuwe voorzitter 

Als kersverse voorzitter van het CDA Waterland stel ik mij 

graag even voor aan de leden. Ik ben in 2005 in Zuiderwoude 

komen wonen samen met mijn vrouw Karlijn en heb 

inmiddels drie kinderen, waarvan de eerste net haar 

eindexamen heeft gedaan. Sinds medio jaren ’90 ben ik lid 

van het CDA en vanaf 2005 ook dus lid van het CDA 

Waterland. Door de jaren heen heb ik regelmatig contact 

onderhouden met leden van het lokale bestuur en heb ik 

een aantal keren op de kieslijst gestaan. In al die jaren heb ik 

gezien dat het CDA in Waterland een belangrijke en 

positieve rol heeft gehad in het lokale bestuur. Er is veel 

kennis en betrokkenheid. Ondanks alle bestuurskracht, is er nu sinds lange tijd geen rol in de coalitie. 

Toch weet de CDA fractie met een positieve en inhoudelijke inslag vaak een meerderheid achter zich 

te scharen bij genomen initiatieven. Ik hoop van harte dat we de komende jaren als lokale partij onze 

zichtbaarheid niet alleen in de gemeenteraad kunnen tonen, maar als partij ook met de leden samen 

een herkenbaar gezicht houden in de diverse kernen van Waterland. Ieders betrokkenheid en kennis 

is daarbij meer dan welkom! Het komende jaar wil ik dan ook graag met meer leden meer persoonlijk 

kennis maken. Dat kan tijdens de Algemene Ledervergadering, maar ook eerder. Voor wie een keer 

kennis wil maken, maak ik graag een afspraak voor een kop koffie.  

Ik ben te bereiken op 06-31968844 of via de mail: jeroen.brenninkmeijer@ziggo.nl.  

mailto:aagjezeeman@gmail.com
mailto:jeroen.brenninkmeijer@ziggo.nl


Hettie Pott neemt 16 juni 2023 afscheid als voorzitter na een gezamenlijke bestuur- en vergadering. 

Het Noord-Hollands Dagblad besteedde aandacht aan dit vertrek met een groot interview met haar 

op donderdag 8 juni 2023. De link naar het artikel online is 

https://www.noordhollandsdagblad.nl/cnt/dmf20230608_26298467 

Kom ons bestuur versterken. 

We zijn op zoek naar twee nieuwe bestuursleden waaronder een secretaris die het stokje van Aagje 

Zeeman wil overnemen. Kandidaten kunnen zich melden bij Aagje Zeeman (zie contactgegeven bij 

het brievenhoofd) of Jeroen Brenninkmeijer. 

 

2. Bericht uit de gemeenteraad 

Bert Enderink geeft als fractievoorzitter leiding aan een sterk team met raadsleden Jacob van Altena 

en Ivo Kielenstijn en duoraadsleden Nico Oussoren, Simon Verbeek en Harm-Mark Pit. Het vertrek 

van Simone Boogaard was een grote aderlating, haar dossierkennis en ervaring waren van grote 

waarde. Echter we hebben momenteel een mooie mix van ervaring en jong talent dat op een 

positieve wijze samenwerkt met het college. Mede door de positieve houding van onze fractie, is ook 

de sfeer binnen de gemeenteraad een stuk positiever. Wel baart het ons zorgen dat het college 

steeds meer tijd nodig heeft voor de voorbereiding van stukken waardoor belangrijke dossiers en 

besluitvorming flink vertragen. Dit komt enerzijds door beperkte bestuurlijke ervaring bij enkele 

fracties en anderzijds kampt de ambtelijke organisatie met een flink tekort aan medewerkers en zijn 

er veel personele wisselingen.  

3. Lokale berichten uit de kernen 

- Bouwen, bouwen, bouwen, de bekende slogan van het CDA bij de gemeenteraads-
verkiezingen blijft onverminderd belangrijk. Uiteraard blijft het CDA gericht op voortvarend 
bouwen op het Galgeriet in Monnickendam, maar ook de locaties elders in Broek in 
Waterland, Ilpendam en op Marken hebben de volle aandacht. Evaluatie Welstandsnota in 
licht van beperking energiegebruik. 
De CDA fractie heeft in het afgelopen jaar gevraagd om een onderzoek naar mogelijkheden 
en aanpassing van de Welstandsnota voor monumenten en het beschermd dorpsgezicht. 
Gelet op de energie tarieven en de te bereiken klimaatdoelen zou aanbrengen dubbele 
beglazing en plaatsing zonnepanelen overwogen kunnen worden. Teleurstellend is dat na 
herhaalde en ook uitgestelde toezegging het college nog geen duidelijkheid heeft kunnen 
bieden over de mogelijkheden. We kijken uit naar de vernieuwing van de omgevingswet, die 
nu in de maak is. 

- De laatste weken is er eindelijk een grote slag geslagen in diverse kernen om de 
groenvoorziening op orde te brengen. In meerdere kernen is het gesaneerd en nieuwe 
aanplant van planten en bomen. Vooral in Zuiderwoude was er veel achterstallig onderhoud. 

- Vanuit het Bisdom Haarlem – Amsterdam is de parochie in Waterland verzocht een 
gebouwenplan op te stellen. Vanuit de gemeente wordt er nu breed gekeken naar de 
kerkgebouwen en een beleidsplan opgesteld in samenwerking met de diverse 
kerkgenootschappen.  

 
 
Monnickendam: Herdenking Slag op de Zuiderzee 1573-2023 
Nadat Monnickendam met 11 andere steden in Holland in 1572 de overstap maakte van het Spaanse 
landsbestuur naar de Prins van Oranje vormde groothertog Alva een leger om de opstandige 
Hollanders een lesje te leren. 



Waterland werd bezet, Zuiderwoude werd geplunderd en in Broek in Waterland werd de kerktoren 
in brand gestoken. Bij Monnickendam stond het Spaanse leger voor de stadspoorten. 
Op de Zuiderzee heerste de vloot van de Watergeuzen. Een Spaanse vloot werd uitgerust om de 
zeeblokkade van het Spaansgezinde Amsterdam te doorbreken. Een vloot van de vrije Hollandse 
steden stond hier tegenover. De Monnickendamse burgemeester (vergelijkbaar met de functie van 
wethouder nu) Cornelis Dirkszoon werd benoemd tot admiraal van de Geuzenvloot. 
In oktober 1573 kwam het op de Zuiderzee tot een bloedige strijd. Daarin werd de Spaanse vloot 
verslagen en werd de basis gelegd voor de bevrijding van het Spaanse juk. 
Elke 50 jaar wordt de overwinning in de Slag op de Zuiderzee in Monnickendam herdacht en gevierd. 
Veel vrijwilligers zijn volop in actie. In een feestweek van 6 tot 16 juli staat het bol van de activiteiten, 
te veel om op te noemen. Tot in oktober vinden allerlei evenementen plaats. De moeite waard om te 
bezoeken. 
 
Marken 
Buslijn Marken – Amsterdam. Enthousiasme is er voor verbetering van de buslijn van Marken naar 
Amsterdam en terug. Met ingang van de nieuwe dienstregeling gaat de bus in de spits vaker en 
rechtstreeks, dus zonder het rondje Monnickendam, rijden naar Amsterdam, de overstap en 
aansluiting met de bus naar Purmerend en verbinding met Amsterdam Z-O verbetert. Voor wie wel 
het rondje langs het Spil wil maken is overstappen mogelijk. Zeker niet onbelangrijk, er komt ook een 
nachtbus van en naar Amsterdam. Dat biedt zoveel meer mogelijkheden voor jong en oud om uit te 
gaan in Amsterdam en comfortabel te reizen met het Openbaar Vervoer. Maar er klinkt ook steeds 
meer gemopper over de uitvoering van de huidige dienstregeling. De uitval van meerdere bussen van 
en naar Monnickendam en Marken is irritant, ook vanuit en naar Edam en Volendam vallen steeds 
vaker bussen uit. Als het gaat om opvolgende diensten en dan loopt de wachttijd extreem op. 
Scholieren en forensen zijn vooral de dupe van de uitval. 
Teleurstelling is er over de vertraging van het bouwplan voor de Westerstraat. Verheugd zijn we dat 
de voorbereiding van de bouw nabij het voetbalveld op Marken binnenkort kan beginnen. De 
verkoop kan mogelijk eind dit jaar of begin volgend jaar van start gaan. 
Het bouwplan Kruisbaakweg is recent door de provincie afgewezen. Deze uitkomst is teleurstellend, 
maar biedt wellicht mogelijkheden om met een beter plan te komen.  
 
Broek in Waterland 
De nieuwe brede school wordt heel mooi (ook duur) en zal met ingang van het nieuwe schooljaar in 

gebruik worden genomen. 

Het ziet er naar uit dat dit jaar ook eindelijk met de bouw van de nieuwe appartementen op het 

voormalig Keboterrein aan de Eiland/Hellingweg zal worden begonnen. Andere bouwplannen zijn 

nog in een beginstadium. 

Ilpendam 

Bestuur en fractie zijn op bezoek geweest bij de locatie voormalig slot Ilpenstein. Het enthousiasme 

over de plannen is groot, maar er zijn nog veel bezwaren over ontsluiting en dergelijke te 

overwinnen. 

 

4. Terugblik op de Provinciale Staten verkiezingen 

 
Net als bij de Gemeenteraadsverkiezing, is het CDA ook in de provincie afgestraft voor met name de 

deelname aan de regeringscoalitie. Met twee zetels is het CDA erg klein geworden en doet 

vooralsnog niet mee aan de coalitievorming. Gelukkig hebben we met een zeer inspirerende en 

positieve voorzitter Daan Versteeg een fantastisch kopstuk in Noord-Holland. Bij de recente nieuwe 

CDA leden in de Tweede Kamer, is het talent binnen het CDA nog steeds aanwezig en geven ze op 



een positieve manier kleur aan onze partij. Hopelijk zet de vernieuwing en verjonging binnen het 

huidige provinciale bestuur door. 

Op het moment van schrijven van deze nieuwsbrief zijn de formatiebesprekingen voor de Provinciale 

Staten nog niet afgerond. Ankie Broekers-Knol is informateur. Het CDA is als 10e partij niet bij de 

besprekingen betrokken. 

De uitslag van de laatste verkiezingen heeft tot veel discussie binnen de partij bij diverse 

bijeenkomsten geleid. Harmen Krul (ons nieuwe Tweede Kamerlid) vindt dat we meer dan ooit van 

onszelf hebben verloren. Zo is weliswaar het rapport ‘Voor heel Nederland’ positief ontvangen, maar 

welke mensen kunnen het goed vertellen en uitdragen? We schieten als CDA dikwijls in een reflex 

om voor alle problemen met dé oplossing te willen komen in de vorm van een compromis met 

andere (coalitie)partijen. Er wordt gepleit om niet voor elk probleem zelf een oplossing te zoeken en 

ons te beperken tot belangrijke onderwerpen zoals bestaanszekerheid. 

Het is tijd om opnieuw de Christen Democratische visie en standpunten duidelijker naar voren te 

brengen. De vier kernwaarden zijn en moeten blijven: gespreide verantwoordelijkheid, 

gerechtigheid, solidariteit en rentmeesterschap. Ook daarop gebaseerde visies (zoals in Zij-aan-Zij, 

Toekomstperspectief voor Nederland in 2030, het rapport Van Zwol: Toekomstperspectief voor 

Nederland in 2030 en de fractievisies van de Tweede Kamer en het Plan Voor heel Nederland).  

Van belang is dat we weer teruggaan naar de basis en te kijken waar wij voor staan. Luisteren naar 

wat er bij de mensen leeft en weten waar zij zorgen over hebben en dit serieus nemen. Wellicht 

moeten we opnieuw gaan kijken naar wat ons verhaal binnen N-H moet zijn. Gaan we kijken naar 

een verhaal voor het platteland, de stad of beide? Bij het imago en vertrouwen in het CDA speelt ook 

hoe de partij met mensen omgaat. Het vertrek van Pieter Omtzigt en het ontslag van Mona Keijzer 

als Staatssecretaris hebben de partij wat dat betreft bepaald geen dienst bewezen. De gezichten van 

het CDA: moeten personen zijn die het verhaal vanuit intrinsieke motivatie goed kunnen uitdragen. 

Het is belangrijk om de huidige jonge generatie op te lijnen. Mensen als Derk Boswijk, Henri 

Bontenbal en ook Harmen Krul maken indruk.  

De afgelopen maanden heeft het CDA-bestuur van de provincie Noord-Holland heel veel input van de 

leden, afdelingen en regio’s gekregen na de verkiezingen van maart. Dat waren mails, brieven, 

berichten per (groeps-)apps en ook onze bijeenkomst te Alkmaar. Dat alles is verzameld en 

gebundeld. Het is een kloek bolwerk met waardevolle informatie waar onze politieke en onze 

bestuurlijke vertegenwoordiging haar voordeel mee kan doen, evenals de partijleiding. Ze hebben 

het als titel _*Toekomst voor het CDA*_ gegeven. Afgelopen zaterdag is het eerste exemplaar 

aangeboden aan *Pieter Heerma*. Vervolgens is een exemplaar bij *Wopke Hoekstra* bezorgd. Zij 

waren beiden zeer erkentelijk voor de inspanningen van de Noord-Hollandse achterban. Eveline 

Tijmstra deelde het afgelopen bestuursweekend ook nog een exemplaar met *Hans Huibers*. Aan 

Hoekstra, Heerma en Huibers, de taak het verder te brengen. Aan ons de taak om hen - én onszelf - 

daarbij scherp te houden! 



 

 

 

1. Landelijke CDA en Europese ontwikkelingen 

 

CDA in Den Haag: Het is vooral belangrijk dat mensen weer het gevoel hebben dat ze landelijk ook 

gehoord worden. Mensen  moeten het gevoel hebben dat het CDA er voor ze staat. Waar het huidige 

beleid vastloopt in complexe regels, is het CDA dat de afgelopen jaren bijna voortdurend in het 

landelijk bestuur heeft gezeten en dus verantwoordelijk is voor huidige beleid. We hebben het laten 

gebeuren. Het is nu tijd dat het CDA weer naar zijn eigen waarden gaat handelen. Er is een frisse 

wind nodig. De oproep: Het moet anders in Den Haag! wordt door veel leden uitgesproken. Veel 

leden hebben ook hun bezorgdheid geuit over de nieuw pensioenwet Wet toekomst pensioenen 

(Wtp) zonder dat daar reactie op komt of is gekomen. De vraag is hoe en of de huidige 

portefeuilleverdeling recht doet aan het CDA geluid. 

Wet Toekomst Pensioenen  

Het CDA Waterland heeft recent een brandbrief gestuurd naar het landelijke CDA en de senatoren 

met de dringende oproep om alsnog tegen de nieuwe pensioenwet te stemmen in de Eerst Kamer. 

(zie bijlage.) 

Er was al veel twijfel over de eerlijkheid, solidariteit en haalbaarheid van het plan, maar toen het 

Wetenschappelijk instituut van het CDA daags voor de stemming in de 1e Kamer met een duidelijke 

waarschuwing kwam, hoopten wij toch om een draai van de CDA senatoren. Helaas heeft het niet 

geleid tot een ander inzicht en is de druk om de huidige regeringscoalitie te steunen te groot 

geweest. Soms is het lastig om lokaal en landelijk op een lijn te zitten.  

 


